
   

 

 

 

 

  

 

Declaració institucional: PER LA PROTECCIÓ DE L’HORTA DE LLEIDA. 

 

En data 25 de febrer de 2022 en sessió plenària es va aprovar l’ordenança de 

l’Horta de Lleida que, entre molts altres aspectes que tracta l’ordenança, té la 

voluntat de blindar el nostre espai agrari perquè l’impacte de les línies de molt 

alta tensió sigui el mínim possible.   

En data 5 d’octubre de 2022 es va aprovar definitivament, per la Comissió 

Territorial d’Urbanisme de Lleida, la Modificació puntual del Pla General 

d’Ordenació Urbana de Lleida per regular les condicions d’implantació de 

plantes solars fotovoltaiques al terme de Lleida. 

En data 4 d’octubre de 2023 l’Alcalde de Lleida va mantenir una reunió amb 

Teresa Ribera, Vicepresidenta de Transició Ecològica i Repte Demogràfic del 

Govern d’Espanya, en la qual l’Alcalde Fèlix Larrosa va demanar a la 

Vicepresidenta aprofitar les línies elèctriques existents per no fer-ne de noves 

a l’Horta de Lleida.  

Tanmateix, durant el present mandat la Regidora d’Agenda Urbana, Espai 

Agrari i Sostenibilitat, Begoña Iglesias, i el Comissionat per a les Polítiques de 

l’Horta, Joan Vicent Queralt, s’han reunit amb Red Eléctrica, amb la Generalitat 

de Catalunya i amb Adif per tal d’abordar la problemàtica que generen les línies 

de molt alta tensió a l’Horta de Lleida afectant fins hi tot a futurs 

desenvolupaments urbanístics. Fruit d’aquestes reunions des de l’Ajuntament 

de Lleida hem aconseguit canviar el traçat perquè l’afectació sigui menor.  

Així mateix des de l’Ajuntament de Lleida hem presentat al·legacions 

demanant el trasllat de la subestació de Magraners al Programa de Plans 

Quinquennals a la Subdirecció General d’Energia Elèctrica del Ministeri com a 

Red Eléctrica. També, hem estat en contacte permanent amb la Plataforma 

contra la MAT per tal d’escoltar les seves demandes i reflexions. 

 

És evident que cal garantir l’energia neta i som conscients de la complexitat 

per traslladar aquesta energia pel territori però cal ser conscients que Lleida  



   

 

 

 

 

 

 

té una singularitat que la fa especial i aquesta és la seva Horta on moltes 

hectàrees son de conreu així com també molts ciutadans hi viuen en 

habitatges distribuïts de manera no uniforme per les més de 19.000 hectàrees 

que la conformen. En definitiva, és absolutament necessari protegir la nostra 

Horta així com també el seu conreu i els seus espais verds.  

Per tant, davant d’aquesta realitat, cal que quan Red Eléctrica actuï per interès 

general ho faci tenint en compte les singularitats i les realitats del territori i 

intentant aprofitar les estructures ja existents com, per exemple, aprofitant els 

marges de les carreteres.  

En relació a la subestació del barri de Magraners, aquesta subestació està 

ubicada en un entorn urbà, fet que provoca que les línies d’evacuació dels 

parcs solars que s’estan implantant al nostre territori així com les línies de 

transport d’energia que tenen el seu origen o destí a la subestació afecten de 

manera directa al desenvolupament urbanístic del barri generant un impacte 

irreversible. És per això que creiem que cal aprofundir en generar energies 

renovables però fer-ho intentant reduir l’impacte negatiu al territori així com fer-

ho a partir del consens amb la ciutadania afectada.  

 

Pel que s'ha exposat anteriorment, l’Ajuntament de Lleida proposa els 

següents acords:   

 

1) Instar al Govern d’Espanya a estudiar una iniciativa legislativa per tal que 

es faci efectiva la obligatorietat de soterrament de les línies de molt alta 

tensió en sols urbans malgrat encara no estiguin urbanitzats ja que poden 

afectar de manera directa a futurs desenvolupaments urbanístics.  

2) Instar al Govern d’Espanya a que estudiï que els traçats de les noves línies 

tant de transport d’energia com d’evacuació dels parcs es reforcin les línies 

existents i no creant noves infraestructures que tenen una gran afectació al 

territori.  

 



   

 

 

 

 

 

3) Instar a la Generalitat de Catalunya a que redacti un Pla Director que 

aprofundeixi en la protecció del sol d’alt valor agrari a fi i efecte que la 

instal·lació de parcs fotovoltaics o línies d’evacuació no afectin sols 

productius.   

4) Instar al Govern d’Espanya a estudiar la instal·lació de parcs fotovoltaics i 

línies d’evacuació aprofitant infraestructures preexistents via aèria o 

infraestructures bàsiques com camins o carreteres. 

5) Donar trasllat dels presents acords al Govern d’Espanya, la Generalitat de 

Catalunya i els grups parlamentaris del Congrés dels Diputats, el Senat i el 

Parlament de Catalunya.  

 

 

 

Begoña Iglesias 

Portaveu Grup Municipal PSC-Units 

 

 

 

Ana Maria Florista 

Portaveu Grup Municipal PP 

 

 

 

Jordina Freixanet 

Portaveu Grup Municipal ERC 



   

 

 

 

 

 

 

 

Violant Cervera 

Portaveu Grup Municipal JXCAT Lleida 

 

 

Gloria Rico 

Portaveu Grup Municipal Vox 

 

 

Laura Bergés 

Portaveu Grup Municipal Comú de Lleida 
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